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The results of complex research of phase equilibria and thermodynamic properties of the systems Tl(Ag)-Sb-S by using DTA and X-ray analyses, also measurement of micro hardness and EMF of concentration chains of type  

(-) Tl (s) / liquid electrolyte + Tl + /(Tl-Sb-S) (s) (+)                          (1)

(-) Ag (s) / Ag4RbI5 (s) / (Аg-Sb-S) (s) (+)                                  (2)

at  300-380 K temperature interval are submitted in this activity.

In chains (1) as electrolyte is used the glycerin solution of KCl with addition TlCl, in chains (2) – solid electrolyte Ag5RbI5, having pure ionic conductivity on cation Ag+.  

The T-x-y diagrams of the above-stated systems, several vertical sections and isothermal section at 300K were constructed. The area of primary crystallization, types and coordinates of non-variant equilibriums are determined. 

From the results of EMF measurements of chains type (1) and (2) the partial thermodynamic functions of thallium and silver are calculated. With the aid of relative partial molar functions in conformity with the phase diagrams of corresponding systems are calculated the standard integrate thermodynamic functions of ternary compounds (table).
Standard integral thermodynamic functions of thallium and silver tiostybnites
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	TlSb5S8
	481,1(24,2
	489,6(22,7
	519(20

	TlSb3S5
	314,2(14,7
	320,8(14,5
	339(15

	TlSbS3
	146,7(5,0
	149,7(5,5
	196(7

	TlSbS2
	146,3(5,1
	152,2(6,0
	154(7

	Tl3SbS4
	258,4(5,7
	264,4(10,3
	346(10

	Tl3SbS3
	253,6(9,1
	259,9(9,9
	313(12

	AgSbS2
	110,0(4,8
	103,1(5,0
	175(7

	Ag3SbS3
	153,2(5,1
	141,2(6,8
	309(13

	Ag7SbS6
	232,9(7,2
	217,8(12,1
	595(28

	Ag5SbS4
	192,8(5,9
	179,5(9,3
	431(20


ТЕРМОДИНАМИЧЕСКОЕ ИССЛЕДОВАНИЕ СИСТЕМ Tl(Ag)-Sb-S МЕТОДОМ ЭДС
 Я.И.Джафаров, Н.Б.Бабанлы, Ю.А.Юсибов, М.Б.Бабанлы
Баку, Азербайджан, AZ1148, З.Халилова, 23, БГУ

Babanly_mb@rambler.ru
В даной работе представлены результаты комплексного изучения фазовых равновесий и термодинамических свойств систем Tl(Ag)-Sb-S методами ДТА, РФА, а также измерением микротвердости и ЭДС концентрационных цепей типов 
(-) Tl (тв) / жидкий электролит + Tl + / (Tl-Sb-S) (тв) (+)                          (1)

(-) Ag (тв) / Ag4RbI5 (тв) / (Аg-Sb-S) (тв) (+)                                  (2)

в интервале 300-380 K. 
В цепях (1) в качестве электролита был использован глицериновый раствор KCl с добавлением TlCl, а в цепях (2)- твердый электролит Ag5RbI5 с чистой ионной проводимостью по катиону Ag+.

Построены полные Т-х-у диаграммы указанных систем, их различные вертикальные сечения и изотермические сечения при 300 К. Определены поля первичной кристаллизации, типы и координаты нонвариантных равновесий.

Из результатов измерений ЭДС цепей типа (1) и (2) были рассчитаны парциальные термодинамические функции таллия и серебра. С помощью относительных парциальных молярных функций в соответствии с фазовыми диаграммами соответствующих систем вычислены стандартные интегральные термодинамические функции тройных соединений (таблица). 
Стандартные интегральные термодинамические функции тиостибнитов Tl и Ag
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	481,1(24,2
	489,6(22,7
	519(20

	TlSb3S5
	314,2(14,7
	320,8(14,5
	339(15

	TlSbS3
	146,7(5,0
	149,7(5,5
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	146,3(5,1
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	AgSbS2
	110,0(4,8
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	Ag3SbS3
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